
J E G Y Z Ő K Ö N Y V

amely készült  2013.  április  16.  napján  Herceghalom Község Önkormányzat  Képviselő-testülete 
Humán  és  Környezetvédelmi  Bizottságának  a  Polgármesteri  Hivatal  hivatalos  helyiségében 
nyilvánosan megtartott ülésén.

Jelen vannak: jelenléti ív szerint
Jegyzőkönyvet vezeti: Meszner Mónika igazgatási előadó

Makay István, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság elnöke megállapította,  hogy az ülés 5 
taggal határozatképes. Elmondta, hogy Hajdu Józsefné, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság 
tagja jelezte, nem tud részt venni az ülésen.

Erdősi László polgármester, Izsák Irén, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság tagja, Csizmadia  
Zsuzsa alpolgármester, Makay István, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság elnöke és Varga-
Tóth Csaba iskolaigazgató jelezték, hogy az Egyebek napirendi pontban szót kérnek.

Makay István, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság elnöke javaslatot tett a napirendi pontok 
elfogadására:

1. 2014. évi költségvetési koncepció 
Előadó: Erdősi László polgármester

2. Ifjúsági közösségi tér megteremtése
Előadó: Széchenyi Zoltán, Szendrei Bence

3. Önkormányzati céltartalék felhasználásának rendje
A) Költségvetési rendelet módosítása
B) Felhasználás rendjének részletei
Előadó: Erdősi László polgármester

4. Herceghalmi Csicsergő Óvoda várható gyermeklétszámáról tájékoztatás
Előadó: Varga-Tóth Csaba megbízott óvodavezető

5. Az intézményi gyermekétkeztetés minőségének véleményeztetése
Előadó: Erdősi László polgármester
Meghívott: Varga-Tóth Csaba megbízott óvodavezető, az Általános Iskola igazgatója

6. Alternatív Terápiás Központ támogatási kérelme
Előadó: Erdősi László polgármester

7. Konrád és Társai Kft. utcanévadási kérelme
Előadó: Erdősi László polgármester

8. Polgármesteri tájékoztatás a Budaörsi Kistérség Többcélú Társulása helyzetéről
Előadó: Erdősi László polgármester

9. Egyebek
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A Humán és Környezetvédelmi Bizottság jelenlévő 5 tagja egyhangúlag, 5 igen szavazattal, nem 
szavazat és tartózkodás nélkül a napirendi pontokat módosítás és kiegészítés nélkül elfogadta.

1.            2014. évi költségvetési koncepció  
(írásos előterjesztés kiküldésre került)
Erdősi László polgármester elmondta, hogy eddig november 30-ig kellett beterjeszteni a képviselő-
testület  elé  a  következő  évi  költségvetési  koncepciót.  A  jogszabályváltozás  következtében  a 
beterjesztési határidő április 30-ra módosult. Törvény írja elő, hogy ezt meg kell tenni, a most a 
testület elé terjesztendő anyag a 2013. évi alapokra épül. Sarkalatos kérdésekben kell most állást 
foglalni; a következő évben a képviselő-testület a koncepció elfogadásával az utak karbantartására 
és az útfelújításra nagy hangsúlyt fektet.
A 2013-ban a célok megvalósítása biztosított a költségvetésben.
A most beterjesztendő koncepció egy irányelv, melyet a képviselő-testület folyamatosan dolgoz ki 
részleteiben. Kéri a Humán és Környezetvédelmi Bizottságot, hogy a keret képviselő-testület elé 
beterjesztését vegye tudomásul.

Kérdés,  hozzászólás  nem  lévén,  a  Humán  és  Környezetvédelmi  Bizottság  jelenlévő  5  tagja 
egyhangúlag, 5 igen szavazattal, nem szavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:

Herceghalom Község Önkormányzata Képviselő-testület
Humán és Környezetvédelmi Bizottságának 18/2013. (IV.16.) számú határozata:

Herceghalom Község Önkormányzata Képviselő-testületének 
Humán és Környezetvédelmi Bizottsága

a 2014. évi költségvetési koncepció képviselő-testület elé beterjesztését tudomásul veszi.
Határidő: azonnal.
Felelős: Makay István elnök

Pénzügyi Csoport.

Egyéb kérdés, hozzászólás nem lévén, Makay István elnök a napirendi pont tárgyalását bezárta.

2.            Ifjúsági közösségi tér megteremtése  
Szendrei  Bence  és  Széchenyi  Zoltán a  bemutatott  keretkoncepció  lényegét  az  alábbiak  szerint 
foglalták össze:
Véleményük szerint nincs biztosítva a településen a fiatalok számára a kikapcsolódási lehetőség, 
ennek okai:
- hely hiánya
- programok hiánya
- motivációi hiánya.
A környékbeli  ifjúsági  klubok  közül  megemlítették  a  Budaörsön  és  a  Biatorbágyon  működő 
klubokat.  Elmondták,  hogy  Biatorbágy  hasonlítható  a  fekvése  miatt  Herceghalomhoz  azzal  a 
különbséggel,  hogy Herceghalom jóval  kisebb  település,  így az  itt  élő  fiatalok  jobban  ismerik 
egymást. Biatorbágyon az ifjúsági klub a Művelődési Ház felső szintjén működik hetente egyszer, 
péntekenként 20-24 óráig.
Bemutatták a rövid- és hosszú távú céljaikat, a tervezett programokat:
- sportversenyek szervezése, lebonyolítása

- gyalog- és biciklitúrák
- 24 órás futball és streetball verseny
- csocsó bajnokság

- előadások szervezése egy-egy témában
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- kirándulások, táborozások
- filmklub.

Makay István, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság elnöke megköszönte a tartalmas előadást. 
Elmondta, nagyon fontos, hogy a fiatalok rendelkezésére álljon egy hely, ahol hasznosan tölthetik a 
szabadidejüket, illetve köszöni szépen, hogy ilyen tartalmas és megvalósítható célokat fogalmaztak 
meg. Megkérdezte, hogy tervezik a heterogén csoport összefogását, illetve a klub vezetését hogyan 
képzelik el.

Szendrei Bence válaszában elmondta, hogy ők, az idősebb korosztály megbecsüli az ifjúsági teret, a 
csatlakozó fiatalabbakra remélhetően a  jó  példa  hatni  fog,  azonban ezért  nem tudnak garanciát 
vállalni.  Abban  gondolkodnak,  hogy  SZMSZ-ben  szabályozzák  a  működés  kereteit,  melyet  a 
bizottság, illetve a testület felé is eljuttatnak.

Hunya Krisztina, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság tagja üdvözölte, hogy a fiatalok klubbá 
szerveződése elkezdődött.  A HEKKE-n belül évekkel ezelőtt működött egy ifjúsági tagozat, ami 
sajnos megszűnt. Megkérdezte, hogy gondolkodtak-e már ifjúsági klubnak megfelelő helyiségben.

Szendrei Bence válaszában elmondta, hogy a KEK-ben a volt internetsarok megfelelő lenne, de ide 
maximum 15 fő fér be egyszerre. Szóba került, és véleménye szerint megfelelő helyszín lehetne a 
régi könyvtárhelyiség is, de ez jelenleg könyvraktárként működik.

Erdei László, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság tagja tájékoztatta a jelenlévőket, hogy a 
képviselő-testület közösségi tér létrehozására elkülönített 25 MFt-ot, azzal a céllal,  hogy a helyi 
fiataloknak megfelelő helyet tudjon biztosítani a szabadidő hasznos eltöltéséhez. Véleménye szerint 
a legnagyobb probléma az, hogy jelenleg nem ismer olyan helyet a községben, ahol egy esetleges 
születésnapi  rendezvény  ne  zavarná  a  szomszédokat.  Szerinte  mindenképpen  választani  kell  a 
fiataloknak maguk közül egy három fős vezetőséget, akik felelősséget vállalnak a klubhelyiségért, 
és az ott szabadidejüket töltő fiatalokért.

Makay István, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság elnöke megkérdezte, hogy gondolkodnak-
e klubtagsági díj bevezetésében?

Szendrei  Bence válaszában  elmondta,  hogy  nem  gondolkodnak,  hiszen,  akinek  nincs  önálló 
keresete,  nem várható el  tőle a programok finanszírozása.  Ezért  is gondolkodtak olyan program 
lehetőségekben, amik motivációval megszervezhetők és lebonyolíthatók.

Izsák Irén,  a  Humán és  Környezetvédelmi Bizottság tagjának véleménye  szerint  a  sportöltöző 
melletti félterasz beépítésével megoldható lenne a probléma.

Erdősi  László  polgármester megköszönte  a  Szendrei  Bencének  és  Széchenyi  Zoltánnak  a 
bemutatkozást,  mely által  a bizottsági  tagok megismerték az igényeket,  elképzeléseket.  Adott  a 
feladat  mindkét  fél  előtt:  az  intenzív  helykeresés,  a  működés  dokumentációjának  elkészítése, 
valamint a folyamatos kapcsolattartás, egyeztetések.

Több  kérdés,  hozzászólás  nem  történt,  Makay  István  a  napirendi  pont  tárgyalását  bezárta.  A 
napirendi pont tárgyalása során döntés, határozati javaslat nem született.
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3.            Önkormányzati céltartalék felhasználásának rendje  
A) Költségvetési rendelet módosítása
B) Felhasználás rendjének részletei

(írásos előterjesztés kiküldésre került)
Dr. Szmodis Jenő jegyző röviden ismertette az előterjesztést.

Erdei László, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság tagja megkérdezte, hogy a határozatot nem 
kell-e más szervezetekre, pl. civil szervezetekre kiterjeszteni.

Dr. Szmodis Jenő jegyző válaszában elmondta, hogy a civil szervezetek támogatását külön rendelet 
szabályozza. A civil szervezetek esetében a koncepcióhoz benyújtják a szervezetek a támogatási 
igényüket, megjelölve a megvalósítandó programokat. A pályázat a támogatott programok részletes 
költségvetését is  kell,  hogy tartalmazza.  A pénzügyi  elszámolást  a Humán és Környezetvédelmi 
Bizottság fogadja el.  A Német Nemzetiségi Önkormányzat programtámogatására tulajdonképpen 
hasonló szabályozás vonatkozna a határozat elfogadása után, mint a civil szervezetekre.

A Humán és Környezetvédelmi Bizottság jelenlévő 5 tagja 4 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett 
az alábbi döntési javaslatot terjeszti a képviselő-testület elé elfogadásra:

Minősített többség!

Herceghalom Község Önkormányzata Képviselő-testületének
/2013. (IV.23) rendelete a 6/2013. (III.15.) sz. rendeletének módosításáról

− a mellékelt szöveggel megegyezően -  

A Humán és Környezetvédelmi Bizottság jelenlévő 5 tagja 3 igen szavazattal, 2 tartózkodás mellett 
az alábbi határozati javaslatot terejszti a képviselő-testület elé elfogadásra:

     Egyszerű szótöbbségű határozat!

Herceghalom Község Önkormányzata Képviselő-testületének
 ……../2013.(IV.23.)számú határozata:

Herceghalom Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 
az önkormányzat éves költségvetési rendeletében jóváhagyott német nemzetiségi 

önkormányzat részére elkülönített céltartalék felhasználásának 
rendjét az alábbi módon határozza meg:

- a rendezvényhez készített részletes költségterv benyújtása
- a költségterv polgármesteri jóváhagyása

- Herceghalom Község Önkormányzata nevére szóló számlák benyújtása
- a számláknak könyvelő által történő ellenőrzése

- teljesítésigazolás
- utalványozés és átutalás.

E határozat a ….../2013. (IV.23.) sz. rendeletének 
kihirdetését követően lép hatályba.

Felelős: Erdősi László polgármester.
Határidő: folyamatos.

Egyéb kérdés, hozzászólás nem lévén, Makay István elnök a napirendi pont tárgyalását lezárta.
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4.            Herceghalmi Csicsergő Óvoda várható gyermeklétszámáról tájékoztatás  
(írásos előterjesztés kiküldésre került)
Varga-Tóth  Csaba  iskolaigazgató az  írásban  kiküldött  előterjesztés  kiegészítéseként  elmondta, 
hogy előreláthatóan jövőre is 2 első osztályt kell indítani, azonban jövőre már nem lesz üres terem.

Dr. Szmodis Jenő jegyző tájékoztatta a jelenlévőket, hogy az iskola fenntartója és működtetője is a 
Klebersberg  Intézményfenntartó  Központ.  A  jogszabály  nem  rendelkezik  arról,  hogy  az 
iskolabővítés  kinek  a  feladata.  Gyakorlatban  úgy  működhet,  hogy  egyeztet  egymással  az 
önkormányzat és az intézményfenntartó a bővítésről, de nincs egyértelmű jogi szabályozás.

Varga-Tóth  Csaba  iskolaigazgató tájékoztatta  a  jelenlévőket,  hogy  a  2013/2014.  tanévre 
rendelkezésre áll 2 üres tanterem két kisebb (max.22 fős) osztály beindítására. Jelenleg a tankerület 
részéről  adatgyűjtés  folyik,  a  tankerületi  értekezlet  után  tud  pontos  információkkal  szolgálni  a 
következő tanévet illetően.

Egyéb kérdés, hozzászólás nem lévén, Makay István elnök a napirendi pont tárgyalását lezárta. A 
napirendi pont tárgyalása során döntés, határozati javaslat nem született.

5.            Az intézményi gyermekétkeztetés minőségének véleményeztetése  
(írásos előterjesztés kiküldésre került)
Erdősi László polgármester röviden ismertette az előterjesztést.

Hunya Krisztina, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság tagja javasolta, a kérdőívre kerüljön fel 
a vélemény indokolásának a lehetősége is.

Izsák Irén, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság tagjának a véleménye szerint nagyon rossz 
minőségű  az  étel,  azonnali  intézkedést  sürgetett.  Elmondták  már  a  szülők  több  helyen  is  a 
véleményüket, mégsem történt semmi.

Dr.  Szmodis  Jenő  jegyző elmondta,  hogy a  gyermekétkeztetés  az  éves  bekerülési  értéke  miatt 
közbeszerzési eljárás alá tartozik. Valóban a szülők részéről már történt megkeresés a szolgáltató 
felé,  olyan  vélemény  nem  áll  az  önkormányzat  rendelkezésére,  ami  a  szülők  többségének  a 
véleményét  tükrözi.  A kérdőívek  visszaérkezése  után  már  rendelkezésre  áll  egy  olyan  szülői 
vélemény, aminek tudatában már az önkormányzat meg tudja tenni a szükséges lépéseket.

Varga-Tóth Csaba iskolaigazgató elmondta, az a legfontosabb, a tanév végéig folyamatos legyen a 
gyermekek ellátása. Két hónap múlva vége a tanévnek, az óvoda is csökkentett gyermeklétszámmal 
üzemel majd, így az esetleges közbeszerzési eljárás a nyári szünetben lefolytatható.

Izsák Irén, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság tagja megkérdezte, hogy a nyári meleg nem 
fog-e gondot okozni, hiszen reggel ½ 7 -kor érkezik az egész napi étel.

Varga-Tóth Csaba iskolaigazgató  válaszában elmondta, hogy a szolgáltató biztosít olyan méretű 
hűtőszekrényt,  amiben  az  ételek  tárolhatók,  valamint  olyan  edényekben  szállítják  az  ételt,  ami 
hőtartó.

Csizmadia Zsuzsa alpolgármester megkérdezte, hogy mennyi a különbség a szülői befizetés és a 
szolgáltató által számlázott összeg között.
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Dr.  Szmodis  Jenő  jegyző válaszában  elmondta,  hogy  a  tavalyi  évre  vonatkozóan  állnak 
rendelkezésére  adatok.  2012-ben  a  normatíva  és  a  szülői  befizetések  az  önkormányzat  által 
fizetendő díj 90-95%-át tették ki, ami kb. 1 MFt. A szolgáltató váltással a szolgáltatás bekerülési ára 
kb. 3-4 MFt-tal emelkedett, ezt azonban a normatíva összege nem követi, így teljes mértékben az 
önkormányzat fizeti ki.
Javasolja, hogy a kérdőív az alábbi két kiegészítéssel kerüljön elfogadásra:
- Véleményemet a következőkkel indoklom:.............................
- Véleményemet indokolni nem kívánom.

A Humán  és  Környezetvédelmi  Bizottság  jelenlévő  5  tagja  a  fenti  módosító  javaslatot  4  igen 
szavazattal, 1 nem szavazat mellett, tartózkodás nélkül elfogadta.

Varga-Tóth  Csaba  iskolaigazgató,  megbízott  óvodavezető javasolta,  hogy  a  szülők  május  6-ig 
juttassák  vissza  az  intézménybe  a  kérdőívet,  amit  ő  május  10-ig  juttat  vissza  a  polgármesteri 
hivatalba.

A Humán  és  Környezetvédelmi  Bizottság  jelenlévő  5  tagja  a  fenti  módosító  javaslatot  4  igen 
szavazattal, 1 nem szavazat mellett, tartózkodás nélkül elfogadta.

A Humán és  Környezetvédelmi  Bizottság  jelenlévő 5  tagja  4  igen  szavazattal,  1  nem szavazat 
mellett,  tartózkodás  nélkül  az  alábbi  határozati  javaslatot  terjeszti  a  képviselő-testület  elé 
elfogadásra:

   Egyszerű szótöbbségű határozat!

Herceghalom Község Önkormányzata Képviselő-testületének
 ……../2013.(IV.23.)számú határozata:

Herceghalom Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 
úgy határoz, hogy a mellékelt kérdőívet az általános iskolában tanuló, 

illetve a Herceghalmi Csicsergő Óvodába járó gyermekek szüleihez
Varga-Tóth Csaba iskolaigazgatón és megbízott óvodavezetőn keresztül eljuttatja,

és felkéri, hogy azt május 10-ig gyűjtse össze és juttassa vissza a Polgármesteri Hivatalba.
Felelős: Erdősi László polgármester.

Varga-Tóth Csaba iskolaigazgató, megbízott óvodavezető
Határidő: 2013. május 10.

Egyéb kérdés, hozzászólás nem lévén Makay István elnök a napirendi pont tárgyalását bezárta.

6.            Alternatív Terápiás Központ támogatási kérelme  
(írásos előterjesztés kiküldésre került)
Hunya Krisztina, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság tagja sajnálja, hogy Hajdu Ágnes nincs 
itt, mert számára áttekinthetetlen, ellentmondásos a kérelem. Hangsúlyozta, hogy elismeri és tiszteli 
Ági munkáját, de nagyon magasnak tartja a támogatási igényt. A pályázat kiírását viszont nagyon jó 
ötletnek tartja, hiszen így a támogatásra szoruló családok kedvezményes áron tudják igénybe venni 
a pedagógiai fejlesztő szolgáltatásokat.

Izsák  Irén,  a  Humán és  Környezetvédelmi  Bizottság  tagja sem tudja  támogatni  az  Alternatív 
Terápiás Központ kérelmét, azonban a pályázat kiírását mindenképp támogatja. Javasolja, hogy a 
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nyári táborban részt vevő gyermekek is kaphassanak a többi táborban részt vevő gyermekekhez 
hasonlóan támogatást.

Dr.  Szmodis  Jenő  jegyző javasolta,  hogy  kerüljön  bele  a  pályázati  kiírásba,  hogy  az  állandó 
herceghalomi lakóhellyel rendelkező gyermekek részesülhessenek támogatásban, illetve az, hogy a 
benyújtás határideje szeptember 20-ban kerüljön megállapításra.

A Humán és Környezetvédelmi Bizottság jelenlévő 5 tagja egyhangúlag, 5 igen szavazattal, nem 
szavazat  és  tartózkodás  nélkül  az  alábbi  határozati  javaslatot  terjeszti  a  képviselő-testület  elé 
elfogadásra:

           Egyszerű szótöbbségű határozat!

Herceghalom Község Önkormányzata Képviselő-testületének
 ……../2013.(IV.23.)számú határozata:

Herceghalom Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 
úgy határoz, hogy az Alternatív Terápiás Központ működését

nem támogatja.
Felelős: Erdősi László polgármester.

Határidő: azonnal.

A Humán és Környezetvédelmi Bizottság jelenlévő 5 tagja egyhangúlag, 5 igen szavazattal, nem 
szavazat  és  tartózkodás  nélkül  az  alábbi  határozati  javaslatot  terjeszti  a  képviselő-testület  elé 
elfogadásra:

Egyszerű szótöbbségű határozat!

Herceghalom Község Önkormányzata Képviselő-testületének
…  ..../2013. (IV.23.) számú határozata:  

Herceghalom Község Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy dönt, 
hogy  ........ Ft összeget az általános céltartalék keret terhére pedagógiai 
fejlesztő programban való részvétel támogatása céljából biztosít.
A pedagógiai fejlesztő programban való részvétel költségeinek 
csökkentésére pályázhatnak a szolgáltatást igénybe vevő, állandó 
herceghalomi lakcímmel rendelkező gyermekek szülei.
A pályázatnak tartalmaznia kell:
- a fogadó fejlesztő intézmény nyilatkozatát arról, hogy a gyermek
részvétele a fejlesztő programban indokolt;
- a fogadó intézmény nyilatkozatát arról, hogy a gyermek részére
a fejlesztő programot biztosítani tudja.
Az a pályázó részesíthető támogatásban, akinek családjában az 
egy főre jutó jövedelem a mindenkori öregségi nyugdíjminimum 
250%-át nem haladja meg.
A támogatás maximális összege gyermekenként 10.000,-Ft/hó, 
de az évi 100.000,-Ft-ot nem haladhatja meg.
A támogatás összege a szolgáltató által a szülővel kötött ellátási szerződés 
bemutatását és a szolgáltató és az önkormányzat között megkötendő 
szerződést köveően közvetlenül az ellátó intézmény felé kerül átutalásra.
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A pályázat megjelenésének határideje: 2013. május 31.
A pályázat közzétételének helye: Herceghalomi Hírmondó

Herceghalom Község honlapja.
A pályázatokat a 2013/2014. nevelési évre, tanévre lehet benyújtani.
A pályázatok benyújtásának határideje: 2013. szeptemer 20.
A pályázatok elbírálásának határideje: 2013. szeptember 20.
Felhatalmazza Erdősi László polgármestert a fenti feltételekkel a
pályázati kiírás közzétételére.

Felelős: Erdősi László polgármester
Határidő: 2013. május 31.

Egyéb kérdés, hozzászólás nem lévén, Makay István elnök a napirendi pont tárgyalását bezárta.

7.            Konrád és Társai Kft. utcanévadási kérelme  
(írásos előterjesztés kiküldésre került)
Makay István, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság elnöke a maga részéről nem támogatja a 
Móriczmajor  átnevezését  tekintettel  arra,  hogy  az  Herceghalom  történelmi  múltjára  utal. 
Tájékoztatta a jelenlévőket arról, hogy Háromrózsa, Dávidmajor, Móriczmajor, Kozárom, Paszkalin 
a volt földbirtokos gyermekeinek a nevei. A kis utca átnevezését támogathatónak tartja.

Hunya Krisztina, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság tagjának véleménye szerint az utcanév 
változtatás vagy az új utca elnevezése esetén meg kellene kérdezni a lakosságot.

Dr.  Szmodis  Jenő  jegyző tájékoztatta  a  jelenlévőket,  hogy  a  képviselő-testület  legitim  módon 
dönthet a közterületek elnevezésének ügyében. Természetesen állást foglalhat úgy, hogy nem kíván 
dönteni  a  lakosság  véleményének  megismerése  nélkül,  illetve  kidolgozhat  egy  közterületek 
elnevezésére vonatkozó helyi szabályozást is.

Csizmadia Zsuzsa alpolgármester elmondta, hogy emlékei szerint eddig csak a Gesztenyés úti park 
elnevezése kapcsán került megkérdezésre a lakosság. A közelmúltban a Kiserdő út, a Széchenyi 
utca  folytatása  a  képviselő-testület  által  került  elnevezésre  a  lakosság  megkérdezése  nélkül. 
Véleménye szerint a központban lévő, illetve sokak által használt közterületek elnevezése kapcsán 
kell a lakosság véleményét kikérni.

Izsák Irén, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság tagjának véleménye szerint meg kell alkotni a 
helyi szabályozást, hiszen van még elnevezésre váró belterületi utcaszakasz.

Makay István, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság elnökének véleménye szerint is meg kell 
alkozti a helyi jogszabályt, és annak alapján dönteni majd a kérelemről.

A Humán és Környezetvédelmi Bizottság jelenlévő 5 tagja egyhangúlag, 0 igen szavazattal, 5 nem 
szavazattal,  tartózkodás  nélkül  nem  javasolja  a  képviselő-testületnek  elfogadásra  az  alábbi 
határozati javaslatot:
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Egyszerű szótöbbségi határozat!

 
Herceghalom Község Önkormányzat Képviselő-testületének

 …  /2013.( IV.23.)számú határozata:  
Herceghalom Község Önkormányzatának Képviselő-testülete

hozzájárul a 09/2 helyrajzi számú Rózsai út és a 332 helyrajzi számú Zsámbéki út  egy 
szakászának belterületbe történő csatolásához és a szükséges  telekalakítás elvégzéséhez.

Hozzájárul továbbá a telekalakítás eredményeként létrejövő új útszakasz
dr. Bartha András utcának történő elnevezéséhez.

A telekalakítással és a létrejövő új útszakasz elnevezésével kapcsolatos 
valamennyi eljárási költséget a Kondrád és Társai kft. (1025 Budapest, Kékgolyó u. 2/A) 

viseli.
Felelős: Erdősi László polgármester.

Határidő: folyamatos. 

Egyéb kérdés, hozzászólás nem lévén, Makay István elnök a napirendi pont tárgyalását bezárta.

8.            Polgármesteri tájékoztatás a Budaörsi Kistérség Többcélú Társulása helyzetéről  
(írásos előterjesztés kiküldésre került)
Dr. Szmodis Jenő jegyző az írásban kiküldött előterjesztés kiegészítéseként elmondta, hogy a mai 
napon volt Budaörsön egy kistérségi jegyzői konferencián, ahol megvitatták a kistérségi társulás 
jövőjét.  Törvény erejénél  fogva nem szűnnek meg a kistérségi  társulások 2013.  június 30-ával. 
Herceghalom tekintetében a szociális feladatokat, illetve a belső ellenőrzési feladatokat láttatja el a 
település  a  kistérségi  intézménnyel.  A  cél  a  folyamatos  feladatellátás  biztosítása  a  lehető 
leggazdaságosabb  módon  a  jelenlegi  színvonal  fenntartása  mellett.  Ennek  lehetőségei:  vagy 
ugyanezen települések társulásaként létrejövő önkormányzati társulási formában kerülnek ellátásra 
a  feladatok változatlan  anyagi  feltételek  mellett,  vagy más önkormányzatokkal  létrejött  társulás 
útján  hasonló  anyagi  vonzattal,  vagy  pedig  közvetlenül  a  feladatellátóval  szerződve  magasabb 
térítési díjért.

A Humán és Környezetvédelmi Bizottság jelenlévő 5 tagja egyhangúlag, 5 igen szavazattal, nem 
szavazat  és  tartózkodás  nélkül  az  alábbi  határozati  javaslatot  terjeszti  a  képviselő-testület  elé 
elfogadásra:

Egyszerű szótöbbségi határozat!

Herceghalom Község Önkormányzata Képviselő-testületének
…  .../2013.(IV.23.) számú határozata:  

Herceghalom Község Önkormányzatának Képviselő-testülete
Budaörsi Kistérség Többcélú Társulás 2013. június 30. napjával történő 

megszűnésről szóló polgármesteri tájékoztatást elfogadta, eljárását jóváhagyta.
A képviselő-testület úgy határoz, hogy amennyiben Budaörs Kistérség Többcélú Társulás

továbbműködtetésére sor kerül, a jelenleg a Kistérség által Herceghalom Község Önkormányzat
részére ellátott feladatokat továbbra is a Budaörs Kistérség Többcélú Társulás lássa el.

A képviselő-testület felhatalmazza a Polgármestert, hogy a Budaörs Kistérség Többcélú Társulás
további működése érdekében a Polgármeseterek Tanácsában eljárjon.

A képviselő-testület úgy határoz, hogy amennyiben akadályba ütközik, hogy 
Budaörs Kistérség Többcélú Társulás lássa el a jelenleg ellátott feladatokat, 
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úgy azok ellátására egyéb kistérségi társulás útján kerüljön sor.
Amennyiben a jelenleg kistérségi társulás útján ellátott feladatok egy része vagy egésze

kistérségi társulási formában való ellátása akadályba ütközik, úgy azokat az Önkormányzat
közvetlenül megkötött szolgáltatási szerződés útján látja el és ez esetben közvetlenül

igényli a feladatellátás után járó normatív támogatást.
Felelős: Erdősi László polgármester.

Határidő: azonnal.

Egyéb kérdés, hozzászólás nem lévén, Makay István a napirendi pont tárgyalását bezárta.

9.            E G Y E B E K  
A)           Nyugdíjas Klub támogatási kérelme  

(írásos előterjesztés kiosztásra került)
A Humán  és  Környezetvédelmi  Bizottság  az  írásos  előterjesztést  megvitatta,  jelenlévő  5  tagja 
egyhangúlag, 5 igen szavazattal, nem szavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:

Herceghalom Község Önkormányzat Képviselő-testülete
Humán és Környezetvédelmi Bizottságának 19/2013. (IV.16.) számú határozata:

Herceghalom Község Önkormányzata Képviselő-testületének
 Humán és Környezetvédelmi Bizottsága a Nyugdíjas Klub programtámogatási pályázatát 

elfogadja és részére a számlával igazolt költség 50%-ának megfelelő összeget, 
legfeljebb 116.400,-Ft, azaz száztizenhatezer-négyszáz forint támogatást hagy jóvá 

2013. évi költségvetése terhére. 
Felhívja a Nyugdíjas Klub vezetőjét, hogy a megvalósulásról 15 napon belül 

köteles beszámolni és a bekerülési költségről számlákkal elszámolni, 
ennek elmulasztása esetén a támogatás nem kerül kifizetésre.

Határidő: 2013. június 30.
Felelős: Makay István elnök

Pénzügyi Csoport

B) Erdősi László polgármester  tájékoztatta a jelenlévőket, hogy két kérelem érkezett hozzá, 
melyet majd képviselő-testület elé terjeszt, amint azokhoz megérkeztek azok a kiegészítések, amik 
az előterjesztéshez szükségesek. Az egyik egy  tájfutó versennyel kapcsolatos –  Nagy Sándor a 
benyújtó, a másik egy futballtábor megrendezésével kapcsolatos –  Schindler Szabolcs a kérelem 
benyújtója.

C) Izsák  Irén,  közművelődési  koordinátor  tájékoztatta  a  jelenlévőket,  hogy  a  Május  1-i  
rendezvény az alábbiak szerint alakul:

- a Herceghalom Szabadidő és Sport Egyesület szervez több programot, erről még a héten kap 
részletes tájékoztatást;

- a  Marczipán  Egyesület  és  a  Herceghalomi  Kempo  Dojo  Sportegyesület  vállalt  
sportbemutatót;

- 8 csapat vállalta a főzést, az alapanyag költségkeretet meg kell határozni;
- a  költségvetésben meghatározott  költségkeret  600.000,-Ft,  ebből  kell  fizetni  a műanyag  

tányérokat,  villákat,  kanalakat,  kenyeret  és  savanyúságot,  az  egészségügyi  biztosítást,  
valamint a fellépő gyermekek kis ajándékát.

- dönteni  kell  arról  is,  hogy jelképes  kis  összeg ellenében,  vagy teljesen térítésmentesen  
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kerüljön-e a lakosság részére az ebéd kiosztásra.

Hunya Krisztina, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság tagja támogatja azt, hogy jelképes kis 
összeg  kerüljön  beszedésre  a  lakosságtól,  ezzel  megszűnne  az  ételhordózás,  illetve  az,  hogy a 
sportolóknak már nem marad étel.

Erdei  László,  a  Humán és  Környezetvédelmi  Bizottság  tagja  nem ért  egyet  a  jelképes  térítés 
bevezetésével, szerinte az egy fő által kérhető ételadagot kell szabályozni; mindenki ehet, de elvinni 
nem lehet.

Izsák  Irén,  a  Humán  és  Környezetvédelmi  Bizottság  tagja helyreigazítást  kér a  honlapon 
megjelent, a németországi ruhaadomány szétosztásával kapcsolatos újságcikkben, mivel ott tévesen 
az  jelent  meg,  hogy  szociális  alapon,  a  helyi  Vöröskereszt  és  egyéb  karitatív  szervezetek 
közreműködésével került szétosztásra az adomány.

D) Csizmadia Zsuzsa alpolgármester a németországi ruhaadomány kapcsán köszönetét fejezte 
ki Mehrstetten lakosságának, az önkormányzat dolgozóinak és Galai Katalinnak. Sikeresnek tartja a 
ruhaakciót, a következtetéseket levonták a jövőre nézve.

E) Varga-Tóth  Csaba  iskolaigazgató elmondta,  azért  fordult  támogatási  kérelemmel  az 
Önkormányzathoz  (az  írásos  kérelem  kiosztásra  került),  mert  a  képviselő-testülettől  kapott  a 
leváláskor  egy olyan irányú  biztatást,  hogy ha  támogatásra van szüksége  az  intézménynek,  azt 
jelezze.

Horváthné Gacsályi  Marianna igazgatóhelyettes tájékoztatta  a jelenlévőket,  hogy a KLIK felé 
benyújtott  pedaógiai  programjuk  tartalmazza  mindazokat  a  plusz  szolgáltatásokat,  amit  az 
önkormányzat  még  fenntartóként  önként  vállalt  feladatként  finanszírozott.  Ennek  egy  részét 
valószínűleg  a  fenntartó  finanszírozni  fogja,  azonban  pontos  adatokat  a  pedagógiai  program 
véleményezéséig nem tud mondani.

Dr. Szmodis Jenő jegyző tájékoztatta a jelenlévőket, hogy a finanszírozásnál az a kérdés, hogy ki 
kivel álljon jogviszonyban:

-  lehetne  az  önkormányzat  szerződésben  az  intézményfenntartóval,  itt  azonban  nincs  
garancia arra, hogy a befizetett összeg valóban Herceghalomba kerül-e vissza;
- az általános iskolával nem köthet közvetlenül szerződést az önkormányzat;
- 3. személy és önkormányzat között  fennállhat szerződéses jogviszony, ő ebben látja a  
megoldást (pl.: néptáncoktatás, zeneoktatás)
- a pedaógiai program KLIK általi elfogadása után tud az oktatás színvonalának megtartása 
érdekében esetleges finanszírozásról dönteni a testület.

A kérelem második  részében  foglalt  kérelem nem támogatható,  mivel  erre  jogszabály  nem ad 
lehetőséget  tekintettel  arra,  hogy a pedagógusok nem állnak az önkormányzattal  foglalkoztatási 
jogviszonyban. A kirándulás finanszírozása is jelen helyzetben jogszerűen kivitelezhető csak úgy 
lehetne, ha a szállítási szolgáltatási szerződést az önkormányzat közvetlenül a szállító céggel köti 
meg,  vagy,  ha  a  falu  közössége  számára  nyitott  civil  szervezeti  kiránduláson  vesznek  részt  a 
pedagógusok.
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Horváthné  Gacsályi  Marianna  igazgatóhelyettes elmondta,  hogy  a  tankerületben  a  személyi 
jellegű  támogatásokat  alapítványokon  keresztül  oldják  meg,  szerinte  ez  az  út  járható.  A 
kirándulásokat  pedig  eddig  is  dologi  kiadásokból  fedezték,  így véleménye  szerint  a  kirándulás 
támogatható.

Dr.  Szmodis  Jenő jegyző elmondta,  január  1-től  az állam a fenntartója  és  a  működtetője  is  az 
általános iskolának. A kirándulás kétféle lehet: vagy rekreációs vagy pedig szakmai. Véleménye 
szerint  az  önkormányzat  által  egyik  fajta  kirándulás  sem  támogatható  tekintettel  arra,  hogy  a 
pedagógusok nem állnak az önkormányzattal  foglalkozási  jogviszonyban.  Amikor már kialakult 
országos gyakorlat lesz az ilyen fajta támogatásokra, természetesen újra megvizsgálja a képviselő-
testület a kérdést.

Csizmadia  Zsuzsa  alpolgármester  elmondta,  hogy  az  oktatás  finanszírozása  terén  a  korábban 
önként vállalt feladatként ellátott költségek merülnek fel. Ezek finanszírozására a képviselő-testület 
már  korábban  kinyilvánította  szándékát  arra  az  esetre,  ha  azt  a  jelenlegi  fenntartó  nem 
finanszírozza.

Erdősi  László polgármester  emlékeztette  a  jelenlévőket  arra,  hogy a képviselő-testület  arra  tett 
ígéretet, hogy mindent megtesz azért, hogy az oktatás színvonala ne romoljon – természetesen a 
jogszerű kereteken belül.

F) Makay István, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság elnöke megkérdezte, hogy a helyi 
Mozgáskorlátozottak Egyesülete megjelenésére lehetőség van-e Herceghalom honlapján.

Dr. Szmodis Jenő jegyző elmondta, ennek semmi akadálya nincs.

Makay István, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság elnöke elmondta, megkereste a  Sándor 
udvarban működő kisbolt tulajdonosa azzal  a  kérdéssel,  hogy  bővíthető-e a  boltja  a  kerítéséig 
alappal nem rendelkező építménnyel.

Dr. Szmodis Jenő jegyző válaszában elmondta, a tulajdonos keresse fel Pál Gábor műszaki előadót, 
aki a helyszíni szemlét követően meg tudja mondani, hogy a bővítés építési engedély köteles-e.

Izsák Irén, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság tagja felhívta a figyelmet arra, hogy a Sándor 
udvar  épületen  kívüli  területe  osztatlan  közös  tulajdon,  így  bármiféle  átalakításhoz  az  összes 
tulajdonos hozzájárulása szükséges.

Egyéb kérdés, hozzászólás nem lévén, Makay István elnök a Humán és Környezetvédelmi Bizottság 
ülését 20.34 órakor bezárta.

Kmf.

Makay István
Humán és Környezetvédelmi Bizottság elnöke
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